
 

                    28. februar 2011

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 fremsætter jeg hermed nedenstående spørgsmål 

til Naalakkersuisut:

Spørgsmål til Naalakkersuisut:

1. Hvilke regler er grunden til, at man i dag ikke må sælge forarbejdede grønlandske mad-

varer på de grønlandske brædter?

2. Har Naalakkersuisut planer om at ændre i lovgivningen, således at det bliver muligt at 

sælge forarbejdede grønlandske madvarer på brædterne?

3. Hvor langt er arbejdet med at overtage fødevarekontrollen nået?

(Medlem af Inatsisartut Astrid Fleischer Rex, Demokraterne)

Begrundelse:

Her i Nuuk er der mange i befolkningen, som har glædet sig meget til åbningen af det nye bræt i 

midtbyen, da forventningen var at flere ville blive i stand til at kunne spise mere grønlandsk 

mad. Med allerede kort tid efter åbningen har der vist sig at være flere problemer med det nye 

bræt.

Mange brugere og fangerne og fiskerne klager over at det ikke er muligt at sælge forarbejdede 

grønlandske madvarer på de grønlandske brædter herunder f.eks. tørfisk, nikkut af sæl, hval og 

rensdyr, bær, kvaner og røgede varer.

I Koalitionsaftalen står der:

 ”Det  er  vigtigt  for  Naalakkersuisut,  at  mulighederne  for  øget  selvforsyning  undersøges  og  

udvikles..”, 

og

”Fødevarekontrollen skal være en af de første områder, der overtages fra den danske stat.”

og

”Fødevarekontrollen skal i alle kommuner styrkes og forbedres, ligesom lovgivningen på områ-

det skal tilpasses Grønland.”



 

Hos Demokraterne mener vi at det er vigtigt, at vi alle får glæde af vores grønlandske madvarer, 

og mener, at det er et område, der er værd at videreudvikle og forbedre, derfor ser vi frem til  

Naalakkersuisut svar. 

Spørgsmålet bedes besvaret inden for en frist på ti arbejdsdage.


